THE BERLIN PROJECT

ERÖFFNUNG

Donnerstag 5. November 2015 18:00

Das Areal der ehemaligen Garde-Dragoner-Kaserne in Berlin-Kreuzberg ist mit 4,7 ha Fläche Berlins zweitgrößte innerstädtische Liegenschaft. Im September dieses Jahres hat der Finanzausschuss im Deutschen Bundesrat beschlossen, das im Besitz des Bundes befindliche Gelände nicht zum spekulativen Höchstpreis, sondern zum Verkehrswert zu verkaufen. Damit hat die Stadt Berlin die Möglichkeit, das Dragoner-Areal für eine Mischung aus bezahlbarem Wohnungsbau, kulturellen Einrichtungen und lokalem begleitet die Ausstellung.

Gewerbe vorzuhalten und zu entwickeln. Die Nachverdichtung innerstädtischer Flächen ist, nicht zuletzt angesichts des anhaltenden demographischen Wachstums, von öffentlichem Interesse und kann hier zum Modell für eine gerechtere Stadtentwicklung werden. Aus diesem Anlass stellen Entwurfsstudios der Cornell University, Ithaca, NY und der Technischen Universität Berlin ihre Arbeiten zum Dragoner-Areal aus den Jahren 2014/15 zur Diskussion. Eine Fotoserie von Andrew Alberts

OPENING

Thursday November 5 2015 6:00 pm

The former stables of the Dragoner guards in Berlin Kreuzberg, situated on 4.7 hectares of land, is the second largest piece of inner urban property in Berlin. The finance committee of the Bundesrat decided in September 2015 not to sell the state-owned Dragoner-Areal site for the speculative highest price but for its current market value. This has provided the city of Berlin with the opportunity to make available and develop the site for a mix of affordable housing, cultural facilities and local commerce. Densification of

THE

BERLIN

PROJECT

inner city areas is in the public interest, not least in view of continuous demographic growth, and this project could become a model for fair urban development. On this occasion two design studios at Cornell University, Ithaca, NY and the Technische Universität Berlin put their recent work on the Dragoner-Areal up for discussion. A photo series by Andrew Alberts will accompany the exhibition.

Architekturmuseum der Technischen Universität Berlin Straße des 17. Juni 152 10623 Berlin

Ausstellung:

9. November bis 17. Dezember 2015 Montag bis Donnerstag 12:00 – 16:00 Architekturmuseum der Technischen Universität Berlin Straße des 17. Juni 152 10623 Berlin, Germany

Exhibition:

November 9 to December 17, 2015 Monday to Thursday 12 am – 4 pm

Verena von Beckerath, Tim Heide und Till Hoffmann mit Studierenden des College of Architecture, Art and Planning, Cornell AAP

Martin Murrenhoff und Jörg Stollmann mit Studierenden des Instituts für Architektur, Technische Universität Berlin, CUD; Kooperationspartner: Bündnis Stadt von Unten, Mietshäuser Syndikat

Organisation und Realisierung Karoline Fahl, Maria Schlosser; Licht: Anne Boissel

AAP Ryan Carrington, Henry Gao, James Hoffman, Nikki Liao, Isidoro Michan Guindi, Seijin Na, Emmanuel Ramirez Muro, Taylor Stollbert, Yilan Tao, Zihan Wang, Benjamin Waters, Peter Williamson

CUD Anett Donat, Karoline Fahl, Sebastian Genzel, Johanna Grabmaier, Miriam Gruber, Niklas Heinen, Kayoko Ikoma, Martina Keller, Kerstin Krüger, Jacob Pawlowski, Aina Perello Viola, Olga Samsonova, Maria Schlosser, Anna

Wilk Pham

DRAGONER AREAL

Verena von Beckerath, Tim Heide and Till Hoffmann with students from the College of Architecture, Art and Planning, Cornell AAP

Martin Murrenhoff and Jörg Stollmann with students from the Institut für Architektur, Technische Universität Berlin CUD; Partners: Bündnis Stadt von Unten, Mietshäuser Grabmaier, Miriam Gruber, Niklas Syndikat

Organisation and realisation: Karoline Fahl, Maria Schlosser; Lighting: Anne Boissel

AAP Ryan Carrington, Henry Gao, James Hoffman, Nikki Liao, Isidoro Michan Guindi, Seijin Na, Emmanuel Ramirez Muro, Taylor Stollbert, Yilan Tao, Zihan Wang, Benjamin Waters, Peter Williamson

CUD Anett Donat, Karoline Fahl, Sebastian Genzel, Johanna Heinen, Kayoko Ikoma, Martina Keller, Kerstin Krüger, Jacob Pawlowski, Aina Perello Viola, Olga Samsonova, Maria Schlosser, Anna Wilk Pham

DRAGONER AREAL